



year month ALL

GO

Keyword Search



Date: 14 Mar 2016 (Monday)



Archive



Officiating guests officially launch the "Sun Yat-sen Parks in the World" Database

主禮嘉賓主持中山公園數據庫啟用儀式



Professor Chen Yunqian delivers the lecture entitled "On the Political and Cultural Dimensions of Sun Yat-sen Parks"

陳蘊茜教授主持公開講座，講題為「空間與記憶：中山公園的政治文化釋義」。

## History Department and Library launches "Sun Yat-sen Parks in the World" Database

### 歷史系與圖書館共同建立中山公園數據庫

The Department of History and the University Library collaborated to create the "Sun Yat-sen Parks in the World" Database. The Database contains information on 106 Sun Yat-sen parks worldwide, supplemented by details on those Sun Yat-sen parks that no longer exist.

Mr Henry Tan, CEO of Luen Thai International Group Ltd, Professor Rick Wong, Vice-President (Research and Development), Professor Frank Fu, Associate Vice-President, Mr Li Hexie, Senior Former Vice President of Luen Thai International Group Ltd, Professor Clara Ho, Head of History, Mr Paul Lee, Acting University Librarian and Mrs Lily Chan, Director of the University Advancement Office officiated at the launching ceremony which was held on 11 March.

The Database, which offers a significant amount of textual and visual materials for readers, is now accessible online via "History in Data" under HKBU Library's digital services. For details, please refer to <http://digital.lib.hkbu.edu.hk/sunyatsen/>

This project is funded by the "Sun Yat-sen Research Fund" jointly established by Luen Thai International Group Ltd, Tan Siu Lin Foundation, and Sun Yat-sen Education and Charity Foundation. The project is managed by the Department of History, which will also present related activities annually.

The launching ceremony was followed by two public lectures. Two distinguished speakers, Professor Chen Yunqian from the Centre for the Study of the Republic of China at Nanjing University and Professor Joseph Ting from the Department of History of The Chinese University of Hong Kong, delivered lectures entitled "On the Political and Cultural Dimensions of Sun Yat-sen Parks" and "On the Establishment and Political Connotation of the Huanghua Gang Commemoration Park" respectively.

浸大歷史系與大學圖書館合作組建「中山公園數據庫」，搜羅了現存兩岸四地以及海外共106個中山公園的資料，同時也臚列出曾經存在，但已易名或已消失的中山公園。

數據庫啟用儀式於3月11日舉行，嘉賓包括聯泰國際集團有限公司行政總裁陳亨利先生、副校長（研究及拓展）黃偉國教授及協理副校長傅浩堅教授、聯泰國際集團有限公司原副總裁李和協先生、歷史系主任劉詠聰教授、圖書館署理館長李德寶先生和發展事務處總監陳惠蘭女士。

數據庫內的資料以圖片為主，輔以文字解說，為使用者提供一個圖文並茂的瀏覽平台，並列入浸大網上資源「史庫」中，詳情可瀏覽<http://digital.lib.hkbu.edu.hk/sunyatsen/>。

這項有關中山公園的研究項目由「孫中山研究基金」贊助。該基金由聯泰國際集團有限公司、陳守仁基金會及孫中山文教福利基金會聯合捐贈，並由歷史系按年主持有關研究。

在啟用儀式後，還舉行了兩場公開學術講座。南京大學中華民國史研究中心陳蘊茜教授及香港中文大學歷史系客席教授丁新豹教授分別擔任主講嘉賓，講題分別是「空間與記憶：中山公園的政治文化釋義」和「廣州黃花崗七十二烈士陵園的籌建與政治意涵」。